
Generalforsamling Byens Hus i Mørke 03/04-2024 

Dagsorden i.h.t. vedtægter: 

1. Valg af dirigent. 
- Formanden foreslår Bent Lerke som dirigent  
- Bent Lerke vælges som dirigent  

Generalforsamlingen blev lovligt indkaldt 3/3-2024 på hjemmeside, Facebook samt e-mail til medlemmer 

 
2. Formandens årsberetning ved Rasmus Scharling Toft: 

 
Bestyrelsen har siden vores sidste generalforsamling i april 2023 været konstitueret på følgende måde: 

Anne Kirstine Rønn, Ole Vidkjær, Simon Kolff, Morten Käszner, Peter Udengaard Kristoffersen, og Rasmus Scharling Toft.  

Annette Jørgensen har været kasserer, Peter har været næstformand, og Rasmus formand. 

Morten har været med næsten siden den første generalforsamling i Byens Hus, men har valgt ikke at være med i 
bestyrelsen længere. Morten har gjort en stor indsats, siden vi ordnede mursten, og sidst har han været den, der har 
holdt styr på vores medlemsdatabase, koder mm. Tak for indsatsen! 
 
Vi har afholdt 8 bestyrelsesmøder i den forgangne periode, ca. en gang hver måned minus sommer og højtider, hvor vi 
har arbejdet med: 

• Økonomi, drift, og administration 
• Aktiviteter og samarbejder med andre 
• Udvikling og nye investeringer 

Økonomi, drift, og administration 
Vi er 79 betalende medlemmer af huset, og det tal er ikke helt tilfredsstillende for vores budget. Så det tal skal vi arbejde 
på at øge, både økonomisk, men også for at få et lokalt mandat, der betyder noget. 
 
Vi kommer til at præsentere et underskud i vores regnskab; det kommer vi tilbage til, men vores aktiviteter bærer sig selv 
i det store hele, og vi har haft en tilfredsstillende udlejning af huset. 
Vi har haft nogle ekstra udgifter til nyanlæg, nogle regnskabstekniske justeringer, og uforudsete udgifter til nogle af de 
tekniske installationer. 
 
Vores nye kasserer har sat skik på vores regnskab, som vi fører via regnskabsprogrammet Dinero. Det har betydet stor 
udgiftsstigning til bogholderi og regnskabsførelse. Det har været rigtig godt at få styr på, og vi siger tak for samarbejdet 
med Anette. Vi arbejder på tiltag, der skal få nedbragt udgifterne. 
 
Aktiviteter og samarbejder med andre 
Den 3. maj sidste år lavede bestyrelsen en grøn arbejdsdag, hvor vi ryddede op, brugte vores grønne fingre, og en 
gravemaskine på bagpladsen. Der blev lavet et nyt bed.  
 
Vores køkken ser nu meget mere færdigt ud, da vi ved hjælp af støttemidler fra Mørke Sparekassefond lavet nye lofter, 
og der blev også økonomi og materialer til at sætte lofter op over toilettet. 
Der har i det seneste år været faste holdepunkter i huset. En gang om måneden sørger Peter, Johan, og Pernille for 
fællessang fra Højskolesangbogen. Det er en varierende skare på ca. 20-25 mennesker, der dukker op.  
I december blev det kombineret med et meget lille og fint luciaoptog. 
 



Næste lige så ofte er der foredrag, streamet direkte fra Aarhus Universitet, som samler folk fra nabobyerne til 
naturvidenskabelig viden. Her er der en fast strikkeklub, som mødes hver anden tirsdag, to gange med besøg af 
strikkebussen. Det er aktiviteter, der kører godt og fast, og jeg håber, det fortsætter. 
Syddjurs Bibliotek er fortsat en stor del af Byens Hus, og flere gange om ugen holder frivillige huset åbne for lånere, der 
IKKE er medlem af Byens Hus.  
Samarbejdet med biblioteket giver dog en masse arrangementer og liv. Et vellykket Bøger og Pizza for Tweens, og book 
talk og bogbingo for børn. 
 
Den 25. november holdt vi for 3. gang julemarked i Byens Hus med rekordmange stande og gæster, der bragte 
kunsthåndværk og juleinspiration i huset. Hundredevis af mennesker kom forbi, og de fleste boder i huset solgte godt. 
Der var god omsætning i cafeen, og løftet om, at det skal vi gøre igen. 
 
I november havde vi besøg af ukrainske KATERYNA SVAKHA OG BIRGER SØRENSENs, KLUB UKRAINE. Det blev 
kombineret med Juncker og Jonas Breums GÆSTERNE, som blev en overraskende fin koncertaften. 
 
Året 2024 startede med endnu en koncert med HP Lange, og han lavede også denne gang mad, meget vellykket og 
fuldstændig udsolgt arrangement. 
 
Jan og Young har også været virkelig gode samarbejdspartnere til Byens hus' udlejninger, og vi har et ret velkørende 
koncept for catering og forplejning til virksomheder eller kommune, der laver workshops og tema dage, til barnedåb og 
begravelseskaffe. Det er et samarbejde, som vi kan udbygge og udvikle. 
 
Husets vægge er som regel fyldt med kunst. Det er kunstgruppen, som sætter præg på huset, og her har en særskilt 
afdeling af beretningen. 
 
– Byens Hus, sponsorer, og et samarbejde med Mød os i Mørke. 
 
Vi udlejer lokaler til kommune, virksomhedsarrangementer, og private receptioner og fester. Det er en del af vores 
indtægtsgrundlag, men det er ikke nok. 
Vi ønsker at udvikle et sponsor-koncept, så virksomheder kan støtte op om byens kulturhus og se fordele ved at 
samarbejde med os. 
 
Vi har brug for jeres støtte til at fortsætte udviklingen i Mørkes kulturhus. Derfor har vi henvendt os i det små rundt til 
virksomheder, som vi tror, kan være interesserede i at give os et sponsorat og et rygstød til at skabe endnu mere kulturliv 
i Mørke. Vi vil til gengæld påskønne jer og fremhæve jeres logo etc. I de sammenhænge, det er muligt for os. 
Vi eksponerer jer på vores sponservæg og fladskærm, på SoMe og web, og på en tavle i byens hus. Og vi vil invitere jer til 
alle vores arrangementer og koncerter med rabat. Foreløbig har to virksomheder sagt ja. Vi har en målsætning om, at vi 
skal bruge ca. 10-15 virksomheder i alt og nå en sponsorindtægt på ca. 100.000 kr., hvilket vil betyde en kæmpe forskel 
for os. 
 
Samarbejdet med Mød os i Mørke har udviklet sig i den retning, at Byens hus nu er økonomisk sparringspartner med 
Mød os i Mørke, som har brug for et organisatorisk sted at afholde økonomi. Det betyder, at Mød os i Mørke 
fremadrettet kan bruge Byens hus organisatorisk ståsted. 
 
Vi har et skønt hus med masser af aktivitet og masser af fremtidigt potentiale. Jeg vil takke bestyrelsen for samarbejdet i 
det forgangne år og håber, vi kan fortsætte det i det nye bestyrelsesår. 
Jeg håber, vi kan aktivere og engagere endnu flere mennesker, at vi kan få gjort endnu mere ved huset ved udearealerne. 
 

 
3. Fremlæggelse og godkendelse af regnskab for Byens Hus. 

- Gennemgang og godkendelse af revideret regnskab ved Annette Jørgensen.  
(se vedhæftet regnskab) 
Annette konkluderer: 

 
- at årsresultatet er negativt og ikke tilfredsstillende på driften... 



 
- Tilskud fra kommunen og indtægter fra arrangementer har medvirket til positivt resultat. 

 
- Omkostninger til uforudsete udgifter er steget til ca. 50.000kr 

 
- Underskuddet skyldes primært mange ekstraordinære udgifter samt regnskabsmæssig korrektion fra 

2022 af midler fra ”Mød os i Mørke”” 
 
- Regnskabet godkendes enstemmigt 

 
 

4. Valg til bestyrelsen og suppleanter for Byens Hus Mørke. 
 

Medlemmer der er på valg men som fortsætter:  
- Peter Udengaard Kristoffersen, 
- Ole Vidkjær 

 
Medlemmer der vælges ind i bestyrelsen 

- Claus Hastrup 
- Knud Enevoldsen 

 
- Anette Jørgensen deltager i bestyrelsen som kasserer.  

Annette er bogholder og betales for at lave foreningens regnskab.  
 
Suppleant: 

- Simon Kolff 
 

5. Fastsættelse af årligt medlemskontingent for Byens Hus 
Husstandskontingent på 250kr foreslås bibeholdt: Vedtaget 
 
- Der kommer et forslag om at nytilflyttede bør tilbydes gratis medlemskab (ikke stillet i tide og derfor 

ikke til afstemning) 
- Forslag om flerårigt medlemskab med rabat (f.eks. 5 år til 1.000kr) (ikke stillet i tide og derfor ikke til 

afstemning) 
                                                                                                                                                                                                                                 

6. Indkomne forslag:  
Hanne Schnoor Fogh var ikke til stede for at præsentere forslag og derfor heller ikke til afstemning 
 

- Opfordring til reklame for husets kalender, så huset bruges mere. 
- Overvejelse om alarm kan aktiveres senere end kl. 24, for at tiltrække flere arrangementer.  
- Af hensyn til omgivelser samt det gode naboskab og for ikke at konkurrere med Kroen og Solgården 

vurderes det ikke at være hensigtsmæssigt med længere åbningstid.   
 
Flemming Hansen var ikke til stede for at præsentere forslag og derfor heller ikke til afstemning 

- Opfordring til at borgere i 8544 opfordres til at støtte op omkring huset 
- Forslag om f.eks. en dag om ugen hvor unge kan hænge ud under opsyn af ansvarlige voksne.  
- Der henstilles til at det står frit for alle der er medlem at arrangere et tidspunkt hvor de under eget 

ansvar vil holde huset åbent for andre inkl. en gruppe unge. 
 

7. Eventuelt: ingen 
 
Mødet hæves. 
 
 



Efterfølgende konstitueres bestyrelsen som følger: 
- Rasmus Scharling Toft vælges til at fortsætte som formand 
- Peter Udengaard Kristoffersen, vælges til at fortsætte som næstformand 
- Anette Jørgensen vælges som kasserer 
- Claus Hastrup vælges som sekretær 
Bestyrelsen består derudover af Knud Enevoldsen og Anne Kirs`ne Røn 

 

Referent: Simon Kolff 

 

Underskri0er:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 


